
Výsledky dotazníkového šetření červen 2021 

 

 

Vážení rodiče,  

na konci školního roku jsme Vás oslovili s dotazníkovým šetřením. Dotazníkovým šetřením 

jsme oslovili žáky i pedagogy. Reflektovali jsme jak dvouletou nestandardní výuku z důvodu 

celosvětové pandemie, ale také Vaše podněty, které zapracujeme do strategického plánu školy, 

který na další období připravujeme.  

Zákonní zástupci – výsledky dotazníkového šetření 

V dotazníkovém šetření odpovědělo 254 zákonných zástupců ze 328, což je 77 % zapojených 

rodičů.  

 

 

 

 



 

Výsledky dotazníkového šetření zákonných zástupců 

 

 

 



 

 

 

 

 



 

 

 



 

 

 

 





 

 





 



Výsledky dotazníkové šetření zákonných zástupců – sloupcové grafy

 

 

 



 

 

 



 



Výsledky šetření jsme hodnotili na pedagogických radách v měsíci červnu. Vzhled školy 

hodnotili rodiče jako vyhovující, dle výsledků je vyhovující úroveň spolupráce rodiny a školy. 

Přiměřeně vnímají rodiče i počet žáků ve třídě. Velká většina dětí je zde spokojená 

Prestiž školy. Rodiče pozitivně hodnotili komunikaci se školou, informovanost. Velmi kladně 

byla hodnocena komunikace s třídním učitelem.   

V rámci pedagogického procesu výsledky ukazují, že rodiče pozitivně hodnotí práci učitelů v 

distanční výuce i přesto, že byla pro ně časově náročná. Dle výsledků došlo ke zvýšení IT 

kompetencí pedagogů a žáků. Spokojenost s individuálním přístupem školy. Výsledky jsme 

zapracovali do Swot analýzy a ze slabých stránek školy jsme učinili opatření pro další školní 

roky, které jsou uvedeny ve shrnutí. 

 

Vyhodnocení dotazníkového šetření – anketa pro žáky 

Květen 2021 

Z 324 respondentů anketu ukončilo 215 žáků. 

Účast v jednotlivých ročnících (neuvádíme třídy, protože řada žáků neuvedla třídu A nebo B) 

ročník 1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 

Počet 

odpovědí 

7 5 39 26 38 31 34 8 27 

 

Žáci odpovídali na 27 otázek, které je možné shrnout do 4 tematických okruhů.  Některé otázky 

byly uzavřené, žáci odpovídali ano-spíše ano-nevím-spíše ne-ne.  U otevřených otázek byly 

odpovědi uspořádány do podobných skupin. 

V první části žáci odpovídali na to, jestli se jim líbí prostředí školy, jestli se do školy těší a jestli 

mají ve třídě přátele. Většina odpovídala kladně. Na otázku, zda se žák cítí dobře v kolektivu 

své třídy, 4 žáci odpověděli, že ne (4.A, 7.A, 2x 9.B) 



 

Na otázku, co by bylo možné zlepšit v kolektivu třídy, žáci zmiňovali více kamarádství, méně 

hluku, vadí jim rozdělení některých kolektivů na skupinky, pomluvy, spory. Většina žáků by 

neměnila nic. 

Druhá část se týkala výuky. Většina žáků uvádí, že učivu rozumí, učitelé se snaží, aby hodiny 

byly zajímavé, při vyučování se nenudí a něco se naučí. Většina žáků se také nebojí učiteli říct, 

pokud má nějaký problém. Jisté obavy uvedlo 6 žáků ze 4. třídy, tři žáci ze třídy 3.A, dva žáci 

v 7.B a dále v různých třídách jen jeden žák – celkem 20 žáků z celé školy. 

Další část otázek se věnovala hodnocení prospěchu. Pouze 3 žáci vnímají hodnocení jako 

nespravedlivé a 4 žáci se domnívají, že nemají možnost si špatnou známku opravit.  

 

 

Na otázku „Co podle tebe nejvíc překáží tomu, abys dosahoval (a) lepších výsledků? „kromě 

odpovědi nevím většina žáků odpověděla, že vlastní neochota a nedostatek vůle. 



 

 

Z různých činností ve výuce žáky nejvíce baví práce ve skupinách (46,5 %). Velké množství 

žáků (37,7 %) pozitivně hodnotí praktické činnosti a pokusy. 

 

Poslední část otázek se věnovala distanční výuce. Nejvíce dětem vyhovovala v distanční formě 

výuka matematiky.  Na otázku, který předmět žáky nejvíce bavil, odpovídali různě. Nejvíce 

matematika, ale pozitivní je, že v odpovědích byly zastoupeny téměř všechny předměty. 6 žáků 

uvádí, že nemělo možnost práce na počítači. Prostředí MS Teams většině žáků vyhovovalo, 

dokázali si dobře rozvrhnou čas. Také práci učitelů hodnotí kladně.  Většina žáků také vnímala 

zlepšení oproti jaru 2020.  



V následujícím grafu je vidět, jak žáci odpovídali na otázku, Které z následujících tvrzení 

nejlépe vystihuje způsob, jak zvládáš distanční výuku? 

 

 

 

 

Celkově z uvedených odpovědí vyplývá kladné hodnocení naší školy ze strany žáků, jak 

v prezenční, tak i v distanční výuce. 

Žáci vyplňovali dotazník průběžně v rámci svého návratu do prezenční výuky. U žáků byl 

kladen důraz na návrat po dlouhodobé absenci prezenční výuky, začlenění do kolektivu, což je 

také neobvyklé v rámci swot analýzy z důvodu hledání strategických cílů. 

 

 

 



Shrnutí  

Je velmi podstatné, že bohužel dotazníkového šetření probíhala v době, kdy se žáci navraceli 

do škol z distanční výuky, zákonní zástupci nebyli osobně přítomni ve škole v podstatě skoro 

celé dva školní roky z důvodu pandemie Covid. Provoz školy a celý pedagogický proces byl 

ovlivněn ve dvou školních letech výskytem pandemie: neprobíhaly výlety, setkávání se 

zákonnými zástupci, pravidelné akce na veřejnosti, výuka v odborných učebnách, sportovní 

činnosti atd.  Žáci, rodiče odpovídali na jeden dotazník. Se zákonnými zástupci škola neměla 

možnost osobně komunikovat, ideální by byl na sběr dat workshop na osobním setkání, ale to 

bohužel nešlo realizovat z důvodu epidemiologických opatření. Velkou výpovědní hodnotu 

měly i možné komentáře a připomínky – otevřená otázka č.17 v dotazníku. Náměty – výsledky 

jsme nezveřejňovali z důvodu ochrany GDPR zmiňovaných osob. Právě z těchto odpovědí byly 

sestaveny slabé stránky školy a možnosti ke zlepšení, které zapracujeme do dalšího dokumentu 

školy – Strategického plánu školy, který bude uveřejněn na stránkách školy. 

S výsledky budeme ještě pracovat na začátku školního roku, kdy nejen zpracujeme výsledky 

do zmiňovaného strategického plánu školy, ale zaměříme se ve vzdělávacím procesu v dalším 

školním roce kromě ostatních i na tyto důležité faktory, které vyplynuly z dotazníkového 

šetření: 

 Převažující výkladová výuka, zvláště na 2. stupni: pokud to covidová situace umožní, 

chceme maximálně ve vzdělávacím procesu využívat nově postavené odborné učebny 

se zaměřením na zařazení praktických činností, kooperativní výuky a skupinové práce. 

Rozvrh školy bude sestaven tak, že žáci se budou stěhovat v rámci výuky do odborných 

učeben. Nově jsou k dispozici odborné učebny matematiky, fyziky, chemie, přírodopisu 

a jazyků. 

 Úroveň výuky cizích jazyků: díky optimalizaci PHmaxu školy bude sestaven rozvrh 

výuky cizích jazyků, že žáci budou děleni na dvě skupiny ve všech třídách i při počtu 

žáků, kde to neukládá platná legislativa (ta ukládá dělení jazyků nad 24 žáků). I když 

není v současné době situace z důvodu opatření na zajištění rodilé mluvčí příznivá, 

škole se podařilo zajistit z dotačního titulu přítomnost rodilé mluvčí i v tomto roce. 

K výuce jazyků bude využívána i nová odborná učebna jazyků. 

 Absence praktických aktivit – zaměření v rámci výuky na celé škole při příznivé 

epidemiologické situaci – využití nových prostor odborných učeben, školní dílny, 



badatelských činností, zakoupení nových pomůcek, projektové dny zaměřené na 

praktické činnosti s odborníkem z praxe (keramika aj.) 

 Chybějící školní výlety, akce na veřejnosti atd. – v případě možnosti realizace budou 

akce probíhat, pokud to epidemiologická situace umožní. 

 Socializace kolektivů, zdravé vztahy ve třídě (zvláště po dlouhodobé absenci prezenční 

výuky) - využití odborných lektorů a preventivních opakovaných programů zaměřených 

na potřeby jednotlivých kolektivů třídy. Škola získala grant ze Středočeského kraje na 

minimální prevenci patologických jevů. 

 IT kompetence – získané kompetence v distanční výuce využívat ve vzdělávacím 

procesu, využití platforem a aktivizačních IT prvků. Revize školního vzdělávacího 

plánu školy a zvýšení podpory digitálních kompetencí žáků, zařazení do výuky. 

Výstupy z dotazníkového šetření jsme se zabývali na konci školního roku a budeme z výstupů 

vycházet na začátku dalšího školního roku, hlavně při tvorbě strategického plánu školy.  

Velmi děkujeme za spolupráci a za vyplnění dotazníkového šetření. 

Dne 20.7.2021 

Kateřina Schejbalová 

 


